

Участие МЦНТИ в 6 заседании Наблюдательного комитета проекта Арктического совета

21 сентября 2021 года состоялось 6-е заседание Наблюдательного комитета проекта Арктического совета «Вывод из обращения фторсодержащих парниковых газов и озоноразрушающих веществ на предприятиях по переработке рыбы и морепродуктов в Мурманской области (Арктическая зона Российской Федерации). Фаза 2».

МЦНТИ является Исполнительным агентством по данному международному проекту, одному из крупнейших для Арктического совета.

Заседание прошло в онлайн-формате с участием представителей Арктического совета, Минприроды России, Правительства Мурманской области, Нефко (управляющего фонда, через который предоставляется грант на реализацию проекта) и МЦНТИ.

МЦНТИ как Исполнительное агентство представил отчет о работе за прошедшие полгода.



Наблюдательный комитет высоко оценил работу МЦНТИ, выразил уверенность в успешном ее продолжении и достижении всех заявленных целей Проекта.

Нарабатываемый в Мурманской области опыт приобретает особую значимость в связи с тем, что Российская Федерация (в числе других стран, ратифицировавших Кигалийскую поправку) приступила к практической реализации программы по регулированию фторсодержащих парниковых газов.

ICSTI participated in the 6th meeting of the Supervising Committee of the Arctic Council project

On September 21, 2021, the 6th meeting of the Supervising Committee of the Arctic Council project "Phase-out of Fluorinated Greenhouse Gases and Ozone-Depleting Substances at Fish and Seafood Processing Enterprises of the Murmansk Oblast (Arctic Zone of the Russian Federation). Phase 2" was held.

ICSTI is the Implementing Agency for this international project, one of the largest for the Arctic Council.

The meeting was held in an online format with the participation of representatives of the Arctic Council, the Ministry of Natural Resources and Environment of the Russian Federation, the Government

of the Murmansk Region, Nefco (the Fund Manager through which the grant for the Project is provided), and ICSTI.

ICSTI reported on the successful work over the past six months.

The Project Supervising Committee highly appreciated the ICSTI's work, expressed confidence in its successful continuation and the achievement of all the stated goals of the Project.

The experience gained in the Murmansk Region is of particular importance due to the fact that the Russian Federation (among other countries that have ratified the Kigali Amendment) has started the practical implementation of a program for the regulation of fluorinated greenhouse gases.